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ZDARMA každé dva týdny 6000 výtisků na více než 100 místech v Písku, Protivíně, Čimelicích, Miroticích aj...

PÍSECKÝ SVĚT = účinná barevná inzerce v regionu PÍSKU, PROTIVÍNA A ČIMELIC. VYNIKNETE mezi čtivými články 
a podpoříte občanskou společnost! Tel. 607 777 993 (SMS – ozveme se obratem), inzerce@piseckysvet.cz
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Tyto noviny vydává neziskový spolek Písecký svět. Aby se co 
nejsnadněji dostaly k co nejvíce lidem, dostáváte je do rukou zdarma. 
Chceme je udržet a zkvalitnit – přispějete prosím dobrovolně 
„koncesionářským příspěvkem“ ?

BĚH mezi MOSTY pro ATHELAS

Nepobíráme dotace a nejsme spojeni s politickými 
zájmy. Nabízíme vám prostor k vyjádření, přispíváme 
k transparentnosti radnice, podporujeme MÍSTNÍ 
neziskové, kulturní, sportovní, sociální a charitativní 
projekty, školy a ekologickou osvětu. Přidáte se 
k nám? Uvítáme nové partnery, přispěvatele, autory, 
spolupracovníky a patrony.
Za vaši pomoc a podporu VELMI DĚKUJEME ! 

Pavel Koc (ředitel ZŠ J. K. Tyla) 
a Katka Literáková (Athelas)
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PÍSECKÝ SVĚT vychází
v nákladu 6000 kusů

a je distribuován ZDARMA.
DALŠÍ ČÍSLO vyjde 

ve čtvrtek  5. a 19. října.
Uzávěrka inzerce vždy 

v pondělí před vydáním.

Skvělé letos byly Městské
 slavnosti protivínské

Poslední srpnová sobota patří v Protivíně již tradičně Městským slav-
nostem protivínským. akce je vrcholem letní turistické sezóny v našem 
městě. Letošní 16. ročník navštívilo bezmála 3000 lidí! 

Městské kulturní středisko Protivín zvolilo na 
zahájení koncert Anety Langerové. A tak se Ma-
sarykovo náměstí začalo plnit návštěvníky již 
od počátku. Slavnosti 
nabídly pestrý celo-
denní program pro 
všechny věkové ka-
tegorie. Hlavní hvěz-

dou večera byl Tomáš Klus. Program doplnila 
cimbálová muzika Gromba, Mňága a Žďorp a ka-
pela Ready Kirken. Náměstí zpestřily i živé sochy 
SINELA, při vystoupení kouzelníka Pavla Dolejška 
se tajil dech, své umění s bičem předvedl Pavel Vo-

tápek – mistr světa 
2003. Vedlejší scéna patřila dětem, různým ře-
meslníkům, neziskovým spolkům a atrakcím. 
Bohužel Ohňová show a koncert kapely Vypsaná 
fixa se neuskutečnily, protože silný déšť a blížící 
se mimořádná bouře nedovolily pokračovat. 

Poděkování za zajištění celé akce patří Měst-
skému kulturním středisku, Technickým služ-
bám, SDH Protivín, Pivovaru Platan Protivín, 

Informačnímu centru, Památníku města Protivína a členkám Červeného kří-
že Protivín. Hlavním sponzorem slavností je Skupina ČEZ.

Jaromír HLaVÁČ, starosta Protivína; foto radek Lenemajer Vstupné 390,- Kč, předprodej na www.centrumkultury.cz

NENECHTE SI UJÍT MIMOŘÁDNÝ KONCERT!

COOL V PLOTĚ: Fotoreportáž Martina Zborníka z letošního ročníku skvělého festivalu Cool V Plotě, 
který se konal 8. – 9. září, si můžete prohlédnout na FB Píseckého světa. Už se těšíme na příští rok! 

A co štve – a co těší vás?
„Nechce se mi, i když by všichni po hlavě chodili, 
po hlavě chodit též, třebaže se vydávám v nebezpečí 
směšnosti pro chůzi svou přirozenou, nechce se mi 
halekat ano a halekat ne, podle toho jen, odkud 
fouká, děsím se mravenišť okusujících krabičku od 
zápalek, děsím se stád přežvykujících od rána do 
večera jediný žvást...“ – napsal už v roce 1947 jedi-
nečný, statečný moravský básník Jan Zahradníček. 
Jak aktuální – a zároveň nadčasové to tehdy bylo... 
Totalitní režim mu velmi brzy přichystal krutou 
odplatu. Mám pocit, že Zahradníčkovi, stejně jako 
třeba Karlu Krylovi, by se těžce dýchalo i dnes. Je 
často obtížné stát si za svým názorem, je obtížné 
„páchat dobro“ a jen málokdy je to odměněno... 

a  tak si čtěme o  tom, co dobrého se událo 
a  bude dít v  našem blízkém okolí, podporujme 
myšlenky bohulibé, děkujme za každé nové ráno 
a svou troškou k tomu co nejčastěji přispívejme. 
Pokud jde o obsah dnešního vydání, tak velkou 
radost mám z toho, jak skvěle se povedl Běh pro 
Domácí hospic athelas. A hodně mne štve, že se 
dál pokračuje v plánu na výstavbu veliké spalov-
ny odpadu. Nikdo mne asi nepřesvědčí, že je pro 
nás Písečáky dobré svážet do Smrkovic deseti-
tisíce tun odpadu z  širého okolí a  jiných měst. 
Nevěřím, že to přispěje k lepší recyklaci a ke zlep-
šení našeho životního prostředí. Nesouhlasím – 
ale asi je to tak všechno, co mohu dělat...

ZDENKa JELENoVÁ

MISTR JaN HuS NáSLedNíkůM: Pro 12 
týmů z Písku a Protivína složených ze žáků 
prvních až devátých tříd ZŠ bylo v úterý 
19. září v parku na Husově náměstí připra-
veno 12 stanovišť, která zajistili pracovníci 
odboru životního prostředí, Prácheňského 
muzea, písečtí hasiči, Armáda ČR, Střední 
zdravotnická škola či členové ČČK. Děti 
například poznávaly druhy stromů podle 
listů, na figuríně zkoušely masáž srdce nebo 
odpovídaly na otázky z historie a současnosti 
armády. Nejlepšího výsledku dosáhl tým ze 
ZŠ Jana Husa, druhé bylo družstvo A ze ZŠ 
J. K. Tyla a třetí skončila ZŠ Cesta.   -mÚ-
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PIŠTE NÁM své názory!
Rádi přijímáme dopisy, 

náměty, polemiky i kritické 
názory.

Příspěvky posílejte nejlépe e-mailem:
redakce@piseckysvet.cz, 

nebo se domluvte na předání písemné 
verze na tel. 607 777 993. 

AKTUÁLNĚ

V pondělí 2. 10. od dopoledních hodin připravil 
pásmo besed a přednášek FOkuS Písek, a to 
v rámci osvětové kampaně Týdny pro duševní 
zdraví. V odpoledních hodinách pak proběhne 
koncert folkového muzikanta Luboše Hrdlič-
ky a večer autorské čtení oblíbeného spisovatele 
a cestovatele Josefa Formánka.

V úterý 3. 10. startujeme další ročník promítá-
ní dokumentů festivalu Jeden svět. Těšit se mů-
žete na německý film Farmář a hipster, o kterém 
si budeme povídat s Bárou Lidovou a jejími hosty 
– manželi Peškovými z  Rodinného hospodář-
ství Svobodné Hory. Ve středu 4. 10. navštíví pí-
seckou knihovnu aleš Palán, kterého proslavily 
především rozhovory se šumavskými samotáři 
s názvem Raději zešílet v divočině. Nositel řady 

literárních cen si o knihách a o životě bude po-
vídat s dokumentaristkou Monikou Hodáčovou. 

Ve čtvrtek 5. 10. znovu rozjíždíme oblíbený 
pořad pro nejmenší děti a jejich rodiče, kteří se 
skřítkem Všeználkem objevují svět knih. V pátek 
6. 10. má pro vás netradiční akci platforma Svět 
v Písku. Našinci a cizinci se budou tentokrát inte-
grovat na lezecké stěně v centru LEZETOP. 

Pokud upřednostňujete klidný večer s hudbou, 
tak přijďte v sobotu 7. 10. na 3. písecké nokturno 
pod taktovkou dirigenta Oldřicha Vlčka. 

Ve druhém týdnu se hned v pondělí 9. 10. vy-
dáme se spisovatelem Janem Voldřichem po sto-
pách krále Šumavy. Ve středu 11. 10. nabízíme 
přednášku o asertivitě. Psycholožka Terezie Ze-
manová nám mimo jiné poradí, jak si zlepšit aser-
tivitou den. V  pátek 13. 10. dostanete odpověď 
na otázku, proč studovat na waldorfském lyceu. 
O waldorfské pedagogice pohovoří norský učitel, 
spisovatel a lektor Godi keller. Současně proběh-
ne vernisáž výstavy prací studentů waldorfských 
středních škol v Českých Budějovicích a Příbrami. 

Říjnové nebe nad knihovnou budeme s astro-
fotografem Václavem Kubešem pozorovat v  so-
botu 14. 10. Ve středu 18. října jsme do knihov-
ny pozvali architekta Miroslava Vodáka, který 

Týden knihoven: Josef Formánek, František 
Tichý, Aleš Palán, a řada dalších osobností

První týden v říjnu se již tradičně zapojuje naše knihovna do celorepublikového 
projektu Týden knihoven. od pondělí do soboty probíhá registrace nových 
čtenářů zdarma a ve středu je vyhlášena amnestie upomínek. Nejen v prvním 
týdnu, ale po celý měsíc se naši návštěvníci mohou těšit na pestrý program. 

promluví na téma architektura, její propagace 
a architektonické soutěže. Ve čtvrtek 19. 10. vás 
do knihovny zve Český červený kříž, který slaví 
104 let činnosti píseckého oblastního spolku. Ten 
samý den se také koná čtenářský klub, ve kterém 
budeme číst knihu s  názvem Svolení od fran-
couzské spisovatelky Vanessy Springory, která se 
tímto titulem připojila k hnutí Me Too. 

Jak chutná ukrajina, se můžete dozvědět při 
kulinářském workshopu v sobotu 21. 10. Vařit 
budeme tradiční vareniky. V sobotu uděláme ra-
dost i milovníkům hudby. Do odpoledních hodin 
bude otevřená Burza vinylů. Ve středu 25. 10. 
potěšíme příznivce vědy. V rámci pořadu DÁME 
VĚDU bude o poškození genu vlivem prostředí 
přednášet Kateřina Hoňková, Ph.D. z Ústavu ex-
perimentální medicíny AV ČR. 

Poslední říjnová akce proběhne v pondělí 30. 
10. O  vzdělávání a  o  knihách pro mládež si 
budeme povídat s  Františkem Tichým, pedago-
gem a ředitelem Gymnázia Přírodní škola v Pra-
ze. Součástí besedy bude i autorské čtení z  jeho 
nové knihy Rekrut 244, ve které líčí svět blízké 
budoucnosti, jenž trpí změnami klimatu, válkami 
a nekonečnými uprchlickými vlnami.

Věříme, že si z naší nabídky vyberete nebo na-
vštívíte některou z našich probíhajících výstav.

VašE KNiHoVNa

Aleš Palán, foto Fr. Plzák

Josef Formánek

INZeRce

AKTUÁLNĚAKTUÁLNĚ

můžete i na stánek s občerstvením. A my se budeme 
těšit na vás! Sledovat nás můžete na Instagramu a FB, 
program najdete i na www.piseckysvet.cz.

Za tým Podzimní studentské LuKÁš HuBaČ

Písečtí hasiči jsou zpátky 
z mezinárodního cvičení rescue Patrol

Cvičení bylo letos koncipováno jako zásah v oblasti 
postižené tornádem. Jednotky hasičů, zdravotní-
ků a další složky, musely být soběstačné, zájmena 
v oblasti ubytování. Ve fiktivní oblasti Rabštejn byla 
poškozena infrastruktura, včetně elektrické energie, 
mostových konstrukcí atd. Zásahy se pak odvíjely od 
daného zadaného tématu. Naše družstvo tak muselo 
řešit například zřícení budovy, pád stromů a elek-
trického vedení na vozidla či evakuaci zraněných 
z poškozeného mostu. Z velkých zásahů se jednalo 
například o požár v evakuačním středisku, nebo 
hromadné postižení osob v lesním divadle. Zde pro 
nás bylo prioritou zájmena správné třídění raněných 
a efektivní transport na shromaždiště. Nechyběl ani 
výjezd v kategorii „First Responder“, kdy bylo úko-
lem hasičů zajistit zdravotnickou pomoc do příjezdu 
záchranné služby. Všechny zásahy byly hodnocené 

Vyhozená morčata!!!
Přivezli je městští strážníci s tím, že je někdo 
vyhodil. Odchytávali je snad někde u popelnic, 
ale to je jedno. Už jsme mockrát takhle přijímali 
i vyhozené zakrslé 
králíky – co je to za 
lidi, moc netuším... 
Dnes pro ně stu-
dentky ze „země-
dělky“ připravily 
nové bydlení (krá-
lík dočasně putoval 
do králíkárny), tak 
aspoň chvíli budou 
u nás.

LiBor šEJNa, Záchranná stanice makov

3. ročník Podzimní studentské je tady!

Na pátek 22. září od 15 h. jsme s několika studenty 
připravili pro Písek akci plnou skvělých regionálních 
kapel a vystoupení. Letos máme to štěstí přivítat 
i politického komentátora Jindřicha Šídla s jeho 
týmem Šťastného podcastu (18:00). Vše se bude 
konat v městské knihovně. Vstupné zdarma a těšit se 

Zprávičky z Písku a okolí

komisaři, kteří poskytovali zpětnou vazbu a hodno-
cení. Vážíme si této cenné zkušenosti, neboť se jedná 
o jediné cvičení podobného rozsahu v ČR. U zásahů 
jsme nejčastěji spolupracovali s jednotkami HZS 
a JSDH, Zdravotnické záchranné služby Libereckého 
kraje, p.o. , Plzeňské zdravotnické fakulty, Německou 
záchrannou službou, Záchranáři Žatec, z.s. Policií 
ČR a Ústředním krizovým týmem ČČK. Poslední 
den nechyběla ani výměna zkušeností a workshopy, 
zaměřené například na stabilizaci poškozených bu-
dov. V době dislokace družstva jednotky na cvičení 
byla jednotka povolána ke dvěma požárům v Písku. 
K oběma vyjelo druhé družstvo s CAS 32 Tatra 815.

LuKÁš NEBES, velitel SDH města Písek

INZeRce

Městské kulturní středisko 
Protivín

hledá na HPP 
samostatnou účetní

Pracovní náplň:
• Personalistika a mzdové účetnictví

• Komplexní vedení účetnictví
• Sestavování účetní uzávěrky

• Inventarizace majetku a závazků
• Zúčtování a platební styk

• Sestavování rozpočtu organizace
• Jednání s finančními institucemi

Výhodou znalost účetnictví příspěvkových 
organizací a programu MRP K/S.

Info:  Sylva Karfíková, tel. 737 528 967, 
e-mail: karfikova@kultura-protivin.cz

Proč waldorfské lyceum?
Godi Keller bude v Písku

Proč je waldorfská pedagogika vhodná pro sou-
časnou mladou generaci i na středním stupni 
vzdělávání? Naším hostem je opět Godi keller, 
norský učitel, spisovatel, oblíbený lektor a skvě-
lý vypravěč. Přijďte si poslechnout zajímavé 
postřehy a podněty, které vycházejí nejen z dlou-
hodobé praxe, ale hlavně z neutuchajícího zájmu 
o život ve všech jeho podobách. Přednáška je 
v angličtině, tlumočená do češtiny. Součástí 
přednášky bude zahájení výstavy děl studentů 
waldorfských lyceí. Přednáškový sál Městské 
knihovny Písek, v pátek 13. 10. od 17:00.
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Písecko je dějištěm mnoha kulturních, společenských a sportovních akcí pro rozličné 
publikum – celý přehled by se sem nevešel, ale přinášíme vám TIPY, které vybírá redakce 
Píseckého světa. Pokud chcete některou svou akci v tomto prostoru zviditelnit, obraťte se 
na nás, pokud možno s předstihem, e-mailem: redakce@piseckysvet.cz.

TIPY Píseckého světa z kalendáře akcí

hudbu. To, že tanec spojuje, platí u  izraelských 
tanců dvojnásob, propojují početnou diasporu 
Izraelců a Židů po celém světě a pomáhají tvořit 
společnou izraelskou identitu. 

Tancuje se také na mnoha místech v ČR. Kaž-
doročně se pořádá soustředění Machol Czechia, 
letos se konal 25. ročník. Na tomto semináři se 
sjeli tanečníci z 9 zemí – mj. z Izraele, Německa, 
Polska, Slovenska nebo Rakouska. Tři izraelští 
lektoři vyučovali od rána do večera a  tančilo se 
do noci. Poslední den semináře dokonce již tra-
dičně až do svítání. Letošní ročník byl výjimečný 
také tím, že izraelské tance slaví letos 100. výročí. 
První izraelský tanec, Hora Agadati, vznikl v roce 
1923. Tance se zrodily v zemědělských osadách, 

Izraelské tance v Husově sboru

STROM
SETKÁVÁNÍ
Nová 99, Písek – Hradiště, 

tel. 777 571 529, info@strom-setkavani.cz, 
www.strom-setkavani.cz.

•  Výuka hry na kytaru a ukulele 
– Jirka Macháček, info@strom-setkavani.cz

•  Práce s dechem a emocemi, (individuální) 
konstelace – Dita Macháčková, 

dita.machackova@volny.cz
•  Hatha jóga – Jana Kozová, www.jogapisek.cz
•  Jarka Olžbutová – www.uvodnaru.cz
•  Poradna Trager®, http://www.trager.cz,

Alena Klossová, alena.kloss@gmail.com
•  Poradna ájurvédy, ájurjóga 

– Radoslav Nahálka, www.ajurmed.cz
•  Slunce ve skle – Marmelády, čatní a sirupy 

Katky Čápové, kacabacapova@seznam.cz.

tzv, kibucích. Představovaly chvíle pospolitosti 
a uvolnění po práci.  

ELišKa WDoWYCZYNoVÁ
info: tel. 728 759 526, eliska.wdowyczynova@email.cz

Předprodej www.mujbijak.cz, tel. 382 251 806, 734 271 080

Na písecké faře Církve Československé Husitské v Budějovické ulici se konají 
od dubna 2023 izraelské kruhové tance. Přijďte si zatančit i vy. Scházíme se 
každé pondělí od 17:30 do 19 hodin, cena 100 Kč.

Vyučujeme tradiční židovské tance i moderní iz-
raelské tance. Jsou výjimečné svým duchovním 
přesahem. Mnohé písně jsou úryvky ze Starého 
zákona, a jsou tak pohybem vyjádřenou modlitbou. 
Každý tanec má jiné kroky a gesta, jež mají svou 
symboliku. V Izraeli je folklorní tanec velmi oblí-
bený. Každý rok vzniká poměrně velký počet tanců 
nových. Jsou to tedy tance živé. Ne všechny přežijí, 
ale z některých se stanou tance „klasické“. Tancuje se 
všude – venku, třeba na pláži, nebo v tělocvičnách. 

V Tel Avivu se každý čtvrtek sejde 800 až 1000 
tanečníků a společně tancují v obrovské tělocvič-
ně v několika kruzích. Dalo by se říct, že tancu-
jí všechny společenské vrstvy, proto je můžeme 
označit za lidové. Tancuje se na starší i moderní 

Václav Hubáček: Naši dlažbu 
najdete i u domu Ivana Mládka

Jaká byla vaše osobní cesta k rodinné firmě, která 
se zabývá stavebními pracemi? 
Vystudoval jsem Střední průmyslovou školu stavební 
v Českých Budějovicích a už během studií jsem cho-
dil pomáhat taťkovi do jeho stavební firmy. Pomáhal 
jsem v podstatě s těmi nejhoršími pracemi, opravdu 
od píky. Každé prázdniny jsem většinu času trávil 
na brigádě, abych si vydělal a mohl si něco pořídit. 
Po škole v roce 1996 jsem si udělal živnostenský 
list a šel dělat zedničinu asi na rok a půl mimo 
taťkovu firmu. K němu jsem se vrátil zase na rok. 
V roce 2000 jsem nastoupil na Vyšší odbornou školu 
v Českých Budějovicích na obor inženýrské stavby. 
A v roce 2003 jsem šel na plný úvazek rovnou jako 
stavbyvedoucí k firmě Swietelsky, což bylo opravdu 
těžké. Hodili mě jako mladého kluka rovnou mezi 
padesátileté chlapy. A teď je řiďte (směje se). Vzhle-
dem k tomu, že jsem měl už bohaté zkušenosti, tak 
brzy zjistili, že něco umím. I tak trvalo čtyři měsíce, 
než jsem si u nich získal respekt a autoritu. Dělal 
jsem i pro firmu Jihokámen a sbíral další zkušenosti. 
Potřeboval jsem se otrkat, abych dokázal řídit lidi, 
znal všechny normy a uměl jednat i s obcemi. Potom 
jsem se opět vrátil k tátovi a zhruba 10 let pro něj 
dělal stavbyvedoucího.

Vaši stavební společnost Firma Hubáček, s.r.o. 
jste založili sice v roce 2019, ale její historie sahá 
až do roku 1991...
Říkal jsem tátovi, který odcházel v tu dobu do dů-
chodu, že bych rád v zavedené firmě pokračoval. Měl 
jsem vystudovaný obor, všechny informace i dosta-
tek zkušeností. Táta mě podpořil a firmu jsem pak 
transformoval na společnost s ručením omezeným.

Ve vašem portfoliu najdeme široké spektrum 
prací a služeb...
Naše gró jsou venkovní dlažby a konečné terénní 
úpravy kolem domů. Jsme schopni zrealizovat 
v podstatě jakoukoliv dlažbu z kamene, zámkové 
dlažby, zatravňovacích tvárnic a dalších materiálů. 

Nabízíte rovněž základní zemní práce...
Připravujeme podloží a veškeré vrstvy. Každá dlaž-
ba, aby fungovala, potřebuje konstrukční vrstvy. 
Když se připraví špatně podloží, dlažba nefunguje 
ať je jakákoliv. Je to to nejdůležitější a záleží na 
zemině, jaká tam je. Jiné konstrukční vrstvy jsou 
na pískách, jiné na jílech.

Můžete na zemní práce navazovat i vybudováním 
základových desek pod stavby?
Určitě. Děláme základové desky pro rodinné domy 
– zděné i dřevostavby. Tuto službu jsme doplnili 
v době covidu, kdy se dlažeb moc nedělalo. Stejně 
tak jsme přidali také práce pro budoucí bazény, 
čistírny odpadních vod a nádrže/zásobníky na deš-
ťovou vodu. Dle zákona je u každého nového domu 
musíte mít. Třeba u nové stavby na jílu se může stát, 
že je podzemní voda může zničit. Proto typ nádrže 
se zákazníky konzultujeme, snažím se jim poradit 
a doporučit tu nejvhodnější. U jílového podloží na-
místo plastové například betonovou. Vždy nám jde 
o to, aby to fungovalo. Jednou uděláte stavbu špatně 
a za pár dní to ví celý Písek. Samozřejmě nikdo není 
neomylný, a když se něco stane, případnou rekla-
maci řešíme. Za čtyři roky, co nová podoba firmy 
funguje, jsme měli zatím jen tři reklamace – a to 
při zhruba 280 zakázkách za tu dobu.

Je stále velký zájem o bazény, respektive ve vašem 
případě o jejich založení?
I když nejsou bazény naše hlavní činnost, tak 
dva bazény během sezony uděláme. Musí se nám 
zájemci ale ohlásit hned brzo z jara, abychom je 
mohli zařadit do plánu našich prací. Většinou 
plánuji naše práce až čtyři měsíce dopředu.

Výstavba a opravy kanalizace jsou další položkou 
ve vašich službách...
Provádíme opravy, když kanalizace není možné 
vyčistit, nebo se stane nějaká havárie. Zajišťujeme 
i nové kanalizace pro obce. Jsme také partnerem 
firmy Čevak pro akutní havárie. Spolupracujeme 
i s Městem Písek a dalšími obcemi. Jsme schopni 
vše kompletně vyřídit. Havárie u kanalizací bývají 
aktuálně dost časté. Betonové kanalizace jsou totiž 
staré 60 až 70 let a odchází jedna za druhou. Nyní se 
dávají hodně plastové, které by měly vydržet určitě 
více než sto let. Ve městských rozvodech kanalizace 
se ale stále používají spíše kameninové, které nemají 
takový sklon k abrazi, takže případné přívalové deště 
s nánosy kamení, štěrku a jiného hrubého materiálu 
je tolik nepoškozují, jako plastové potrubí. 

Od začátku 90. let působí na Písecku i v širokém okolí firma Dlažby Hubáček. V roce 2019 převzal 
žezlo po Václavu Hubáčkovi jeho syn Václav Hubáček ml., vystudovaný stavař, který se svým 
týmem nabízí soukromým majitelům nemovitostí i obcím široké spektrum prací a služeb. Jaké 
je podnikání ve stavebnictví v dnešní době, co obnáší a co stavebníkům přináší? O to se s námi 
podělil současný majitel firmy Václav Hubáček ml. 

S tím souvisí i čističky odpadních vod, septiky 
nebo nádrže na vodu, které také realizujete...
Založení čističek podobně jako nádrží na dešťovou 
vodu děláme nyní opravdu hodně. Řada menších 
vesnic totiž dodnes stále vlastní čističku nemá.

Zaujali mě u vás i bourací práce …
Původně to byly doplňkové práce především bě-
hem zimních měsíců, kdy až zhruba do poloviny 
března nemůžeme dělat dlažby kvůli riziku mrazů. 
I kdybychom to vydláždili sebelíp, tak zemina při 
mrazech mění objemovou hmotnost, dlažba se 
zvlní, různě posedá a v podstatě nejde dělat. Malý 
rodinný dům jsme schopni rozbourat kompletně. 

kdo jsou vaši zákazníci? Jsou to spíš soukromé 
osoby, nebo jiné firmy, obce...?
Naše služby využívají jak soukromí vlastníci ne-
movitostí, tak hodně také obce nebo firmy, v Písku 
například v průmyslové zóně. 

Jak probíhá samotná spolupráce se zákazníkem, 
kdy zakázku vezmete?
Se zákazníkem se vždy sejdeme na místě. Sdělí mi 
své představy a já se mu snažím pomoci navrhnout 
ideální řešení, aby mu vyhovovalo a současně bylo 
proveditelné a funkční. U rodinných domů je zásadní 
odvedení vody od domu: drenáže, sklony od domů, 
odkanalizování, vytvoření domovních vpustí apod. 

V jak velkém regionu vaše firma působí?
Pracujeme především na Písecku a Strakonicku, 
jezdíme i na Příbramsko a Plzeňsko. Pohybujeme 
se zhruba 80 km od písecké kostelní věže. Na Dob-
říšsku jsme jen tak pro zajímavost dělali dlažbu 
také u domu hudebníka Ivana Mládka.

Co je pro vás ve vaší práci největší odměnou? 
Čím vším vás vaše podnikání naplňuje?
Samozřejmě největší odměnou je spokojený zákaz-
ník. Tak to je a vždycky bude. Děláme všechno tak, 
aby to fungovalo a vydrželo hodně dlouho. Když 
dostanu od zákazníka volnější ruku, tak mě nejvíc 
baví kreativita. Celkový výsledek je pak satisfakcí 
za naši dřinu, kterou na stavbě odvedeme. A sa-
mozřejmě pracujeme i pro finanční efekt, přece jen 
živíme rodiny a jsme stále podnikatelé. 

Více se dozvíte na www.dlazbyhubacek.cz 
Zbyněk Konvička

Rozhovor pro Písecký svět vznikl v rámci placené PR 
prezentace Firmy Hubáček, s.r.o. Příklady realizací firmy 
Hubáček najdete také na stránkách www.piseckysvet.cz.

PreZeNTACe
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Ne každý si umí představit, co všechno obnáší 
orientační běh a o jakou sportovní disciplínu 
konkrétně jde. Mohl byste nám blíže představit 
orientační sporty? 
Orientační běh, jako původně lesní disciplína, vzni-
kl ve Skandinávii a to 
konkrétně v Norsku. 
V Československu se 
orientační sport obje-
vil poprvé v padesá-
tých letech minulého 
století.  Principem 
orientačního běhu je 
navigace terénem po-
dle mapy s využitím 
buzoly. Na mapě jsou 
vyznačena kontrolní 
stanoviště, která se zá-
vodníci snaží co nejrychleji v určeném pořadí nalézt. 
Dnes se orientační sport provozuje nejen v létě, ale 
i v zimě na lyžích. Stále populárnější je i cyklistic-
ký orientační sport, mountain bike orienteering 
(MTBO), rádiový orientační běh.

Tradičním terénem, kde se odehrává většina 
soutěží, jsou tedy lesy?
Ano. A délka jednotlivých tratí závisí na věkové 
kategorii a náročnosti terénu. Kromě těch lesních 
závodů se v seznamu disciplín pevně zabydlel 
i městský sprint, kdy závod probíhá v zastavěném 
terénu měst. Na orientačním běhu je krásné, že je to 
sport rodinný. Na každém závodě jsou připraveny 
trasy pro různé věkové kategorie, běhat tak mohou 
desetileté děti I osmdesátiletí pánové a dámy, pro 
úplně malé děti jsou připravené fáborkové trasy, 
máme také terasu pro rodiče s dětmi a pro příchozí 
veřejnost. Často se stává, že s orientačním během 
začne dcera či syn, postupně se přidá maminka, 
která chodí s dětmi na trénink, pak tatínek a na 
závody či soustředění pak jezdí celé rodiny. Náš 
oddíl je toho dobrým příkladem.

Jakou tradici má tento sport u nás? kolik má 
v České republice členů? 
V Čechách má orientační sport již více než sedm-
desátiletou tradici. Naši sportovci patří do světové 
špičky, v současné době jsme hned za skupinou 
momentálně nejsilnějších zemí jako je Norsko, 
Švédsko a Švýcarsko. Historicky máme několik 
mistrů světa. Mezi naše nejlepší české závodníky se 
řadí Tomáš Křivda, Vojta Král, Tereza Janošíková či 
Denisa Kosová. Myslím, že všechny v Písku uvidíme.

kromě běžců jako takových jsme ale v České re-
publice silní i v tvorbě map a pořádání závodů... 
Před dvěma lety se v Čechách, na Českolipsku, ode-
hrálo mistrovství světa. V podobných terénech se 
před několika týdny běžel i závod světového poháru. 
Celkem se orientačnímu běhu věnuje zhruba 15 tisíc 
lidí všech věkových kategorií. V píseckém oddíle 
Orientační sporty Písek je nás něco přes sedmdesát.

Co to vlastně znamená kO sprint? V čem se tento 
závod bude lišit od těch běžných „lesních“ závodů?
KO Sprint je nejnovější disciplína v portfoliu zá-
vodů orientačního běhu. S tím souvisí i fakt, že 
námi pořádané Mistrovství České republiky v KO 
Sprintu je historicky vůbec první svého druhu v Če-
chách. Podobně jako sprint se odehrává v městské 
zástavbě. Závodníci nestartují jednotlivě v daných 
časových intervalech, ale po šesti najednou a vyřa-
zovacím způsobem se postupně probojovávají do 
finále. V dané šestici nikdo neví, kdo má přesně 
jaké kontrolní body, takže „opisovat” od ostatních 
při vlastním běhu dost dobře nejde. Celý závod je 
velmi rychlý, předpokládaný čas je 8 minut, délka 
tratě vzdušnou čarou je okolo dvou kilometrů, 
s tím, že je třeba najít 10 až 15 kontrolních bodů. 

Co všechno obnáší zorganizovat takovýto závod?
Tak to je na bakalářskou práci. Členové našeho 
oddílu ve spolupráci s hlavním rozhodčím Radi-
mem Hoškem a stavitelem tratí Dannem Wolfem 
na přípravě závodu pracují již od jara minulého 
roku. Celá událost se koná ve čtvrtek 28. 9. Není 
to však pouze jeden závod, ale závodů celkem 
pět. Celkem 73 organizátorů rozdělených do šesti 
týmů bude na různých místech města zajišťovat 
hladký průběh všech závodů. Během dne se budou 
přestavovat kontrolní body, je třeba zajistit tisk 
map, elektronické měření, občerstvení, uzavírky, 

dopravní omezení a další zdánlivě malé drobnosti, 
z nichž ale každá musí klapnout. Česká televize 
bude o závodech natáčet záznam. 

Můžete blíže představit písecký oddíl? 
Náš oddíl má dlouhou historii, již od sedmdesátých 
let minulého století. Jeho aktuální podoba začíná 
rokem 2012, kdy jsme Orientační sporty Písek 
zaregistrovali a navázali jsme na fungování před-
chozích klubů. Začínali jsme čtyři a snili jsme o tom, 
že jednoho dne budeme mít alespoň malou mapu 
kusu lesa v Píseckých horách, na které budeme 
moci trénovat. Dnes trénujeme dvakrát týdně - ve 
čtvrtek a pondělí. Celkem je nás přes sedmdesát, 
z toho více než čtyřicet dětí, nejstaršímu členovi 
je sedmdesát pět a nejmladšímu pět let. Písecké 
hory máme zmapované celé a za sebou desítky 
organizovaných závodů. A moc nás to baví :) Vřele 
přivítáme každého zájemce o tento sport bez ohledu 
na věk či sportovní výkonnost. 

Co tento závod bude obnášet pro nás Písečáky? 
Setkáme se ve městě s nějakými omezeními? 
Závod se uskuteční ve čtvrtek 28. září, což je státní 
svátek. Máme naplánováno několik málo uzavírek, 
vcelku ale závod probíhá v centru města za nor-
málního provozu jak chodců, tak i dopravy. Kdo se 
v čase závodu bude pohybovat po městě, bude mít 
možnost potkat závodníky v akci opravdu na živo. 
Není mnoho sportů, kde při odpolední procházce 
kolem vás proběhne mistr světa. Zde bych chtěl 
poděkovat městu Písek za ochotu a vstřícnost při 
přípravě této akce.
děkujeme za rozhovor a ať se akce vydaří! 

markéta Hrodková a Vendula Kalábová

28. září, na svatého Václava, se bude v Písku konat velká událost jihočeského 
orientačního sportu. Mistrovství České republiky v Ko sprintu. Běhat se 
bude v historickém centru Písku a pořadatelem této akce je sportovní oddíl 
orientační sporty Písek. o této výjimečné události jsme si povídali (a nejen 
o ní) s předsedou píseckého spolku, panem ottou Hartvichem.

S ottou Hartvichem o orientačním běhu:
Nenechte si ujít mistry světa v centru Písku!

den architektury v Písku nabídne v úterý 
3. 10. bohatý program pro školy i veřejnost

V rámci odpoledního bloku budeme objevovat 
konstrukce, a to přímo ve Sladovně, která nabízí 
ještě velký a veřejnosti skrytý potenciál. Využijte 

unikátní možnost navštívit (s výkladem vedení Sla-
dovny) nepřístupné a doposud nezrekonstruované 
prostory unikátního domu. Na odpolední filmovou 

Již potřinácté v řadě vás letos zveme netradičně v úterý 3. října na celodenní 
bohatý program v rámci mezinárodního festivalu den architektury v Písku. 
Těšit se můžete na netradiční prohlídku expozice Já město v prostorách 
sladovny za účasti jeho autorů, projekci dánského filmu „Nejlepší město 
na světě“ o příkladech a problémech v mnohém vzorové dánské Kodaně 
s následnou besedou s architektem Martinem Zborníkem.

projekci bude navazovat beseda s místopředsedou 
České komory architektů, píseckým rodákem Pe-
trem Leškem. Program bude ukončen slavnostní 
vernisáží v Písku již 2. ročníku venkovní výstavy 
České ceny za architekturu za rok 2023, která bude 
následně na náplavce k vidění až do 30. 11.

ProGrAM deN ArCHITeKTUrY 
v Písku, úterý 3. 10., Sladovna
dopoledne pro školy (nutná rezervace 
předem telefonicky či mailem ve Sladovně)

9:00 –10:30 expozice Já město –  komentovaná 
prohlídka s autory výstavy
8:30-10:30 v případě zájmu i 11:00 –13:00 Film 
a architektura – projekce filmu „Nejlepší město 
na světě“ s následnou diskusí moderovanou archi-
tektem Martinem Zborníkem k tématu současné 
potřeby měst  

odpoledne pro veřejnost 
(rezervace vstupenek na www.sladovna.cz)

15:00 a 16:00  Komentovaná prohlídka nezrekon-
struovaných částí písecké Sladovny
17:00 Film a architektura – projekce filmu „Nejlepší 
město na světě“
18:00 navazující beseda s architektem Petrem Leš-
kem (místopředsedou České komory architektů) 
na téma město a veřejný prostor
19:30 Vernisáž výstavy 31 nominovaných staveb 
v rámci České ceny za architekturu 2023.

Nejlepší město na světě 2022 
56 min., dánsky + české tit.; režie: Hans Christian Post
Dánské hlavní město je často považováno za jedno 
z nejinkluzivnějších a nejkreativnějších měst na 
světě. Ale nebylo tomu tak vždy. Před třiceti lety 
byla Kodaň znečištěným průmyslovým městem 
na pokraji bankrotu. Prostřednictvím sociálního 
inženýrství město prošlo kompletní proměnou. 
Ale za jakou cenu? Dnes tato oblast zaznamenává 
silnou společenskou nerovnost dosahující až za její 
hranice. Jaká negativa s sebou přinesl tento status 
předního místa pro kvalitní žití?

 Projekce filmu Nejlepší město na světě a  ná-
sledná beseda o tom, jak budovat kvalitní město, 
s architekty Petrem Leškem a Martinem Zborní-
kem. Může být Písek jihočeská Kodaň? Co dělá 
město kvalitním? Jak ho zlepšit, proměnit, co je 
k  tomu potřeba? Na příkladu změny Kodaně za-
chycené ve filmu „Nejlepší město na světě“ bude-
me společně hledat, co se již povedlo a  co se dá 
v  Písku a  jeho veřejném prostoru ještě změnit – 
a jak. V rámci akce proběhne 2. vernisáž výstavy 
kvalitních staveb nominovaných na Českou cenu 
za architekturu 2023. Výstava bude pro veřejnost 
přístupná po celou dobu konání festivalu.    -rED-

AKTUÁLNĚ
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Devadesátky už také patří do muzea! Pro některé 
z nás jsou to nejkrásnější léta mládí, nově nabyté 
svobody, nových nadějí a příležitostí, pro jiné zase 
obtížná léta nejistoty, násilí a ztrát, včetně rasové 
nesnášenlivosti a útoků. Zase jiní znají devadesátky 
jen z vyprávění svých rodičů, učitelů, mnohdy jako 
čas, kdy najednou bylo všechno možné, ať už to 
znamenalo věci pozitivní či problematické, jejichž 
důsledky pociťujeme ještě dnes. Devadesátkám 
často říkáme svobodné a divoké, spojujeme si je 
s otevřenými hranicemi a urychleným nástupem 
konzumní společnosti. Při hodnocení devadesátých 
let často přebíráme pohledy novinářů a publicistiky. 
Jaké ale byly devadesátky pro vás? Vzpomínáte na 
ně s nostalgií? Hořkostí? Jsou pro vás důležité? 
Výstava, která byla v Chodbě knihovny otevřena 
20. září, nabízí několik připomínek toho, jak v Písku 
vypadal veřejný prostor, jak se měnily ulice, nápisy, 
obchody apod. Vzpomínat na atmosféru první po-
revoluční dekády se bude v muzeu až do 29. října. 

Ve středu 4. října od 16 hodin budou mít ctite-
lé fotografie možnost se na výstavě jednoho dne 
seznámit s  výběrem z  rozsáhlého souboru prací 
místního fotografa Jana Vávry. Autor je spojen 
se světem písecké fotografie zásadním způsobem. 
Dlouholetý člen fotoklubu, absolvent studia IVF 
SČF, vyučující na FAMO, letos oslavil své sedm-
desáté narozeniny. Díky jeho pracovitosti nebylo 
lehké vybrat z  velikého množství snímků přede-
vším z oblasti subjektivního dokumentu či insce-
nované fotografie odpovídající reprezentativní 
vzorek. Po úspěšné výstavě v  Českých Budějovi-
cích, která proběhla v květnu až červnu letošního 
roku, bude mít i naše město možnost – byť pouze 
krátce – připomenout si tak kulaté narozeniny re-
spektovaného fotografa prostřednictvím průřezu 
jeho tvorby. V  případě příznivého počasí se vý-
stava koná na parkánech muzea, kam se vstupu-
je brankou od řeky, za deště se akce přesouvá do 
přednáškového sálu. 

Zde již o  den později, tedy 5. října, startuje 
podzimní cyklus čtvrtečních muzejních před-
nášek. Začít letos nemůže jiným tématem než je 
historik august Sedláček – po celý rok si totiž 
připomínáme 180. výročí jeho narození. Mluvit 
o  něm bude ředitel muzea Jiří Prášek, který rád 
prohlašuje, že Sedláček byl – vzhledem k obrov-
skému rozsahu jeho díla – nejpilnější český člověk. 
Přednáška bude o to autentičtější, že se bude konat 
v muzejním přednáškovém sále, který kdysi býval 
právě Sedláčkovou pracovnou a městským archi-
vem zároveň. Začíná se jako obvykle v 16 hodin.

Ke světovému festivalu ptactva se muzeum při-
pojuje každoročně. Připadá vždy na první říjnový 
víkend, letos tedy na neděli 1. října, kdy v době 
od 9 do 13 hodin zvou Jiří Šebestian, karel Pecl 
a další členové České společnosti ornitologické na 
pozorovací věž Řežabinec u Ražic. Čekat na vás 
bude silný dalekohled, ukázky odchytu a kroužko-
vání, pro děti hry s ptačí tématikou. V případě zá-
jmu dojde i na procházku kolem rybníka. Vlastní 
dalekohledy budou určitě výhodou. 

VašE PrÁCHEŇSKÉ muZEum

Patří už devadesátky do 
muzea? A zamáváte ptákům?

Podklady jsem našel v publikaci Adolfa Midlocha, 
lesního inspektora českého odboru rady zemědělské 
pro království České z roku 1917. Ten v brožurce 
„Návod k ochraně užitečného ptactva“ popisuje 
mnohá opatření, která jsou platná a respektovaná 
i v současnosti. Dokládají to jednotlivé kapitoly: 
Ochrana přirozených hnízdišť, Opatřování přiro-
zených hnízdišť vysazováním živých plotů a vyvě-
šováním budníků ke hnízdění ptactva, Upravování 
a zřizování ptačích napajedel, Vysazování stromů 
a křovin, jejichž plody se ptáci živí na podzim 
a v zimě, Poskytování vhodného zobu a obživy 
ptactvu v zimě, Odstraňování a hubení nepřátel 
ptactva, Zákon o ochraně ptactva (Zákon daný 
dne 30. dubna 1870 z. z. č. 39 o ochraně několikera 
druhů zvířat zeměvzdělání užitečných) a konečně 
Ochrana ptactva v jednotlivých měsících. 

Jsem přesvědčen, že v době popisované v bro-
žurce se v krajině hospodařilo s mnohem větším 
respektem ke krajině a  v  mnohem pestřejším 
prostředí, než jak ho známe dnes. A přesto autor 
v první kapitole považuje za nutné uvést následu-
jící: „O  účelnosti a  potřebě ochrany ptactva není 
snad ani třeba se zmiňovati neb ji odůvodňovati 
– bylo by to nošením dříví do lesa – jest již skoro 
všeobecně uznávána. Nelze si totiž již ani předsta-
viti, že by bez dostatečného počtu ptactva bylo lze 
s  výsledkem čeliti přílišnému vzmáhání se škodli-
vého hmyzu a  plevelů, ohrožujících hospodářské 
plodiny, lesní a  ovocné stromoví. Jest tedy povin-
ností zemědělce nejen v jeho vlastním zájmu, nýbrž 
i s hlediska ethického, aby ptactvu hmyzožravému 
a semeny plevele se živícímu jednak ve vývoji napo-
máhal, jednak aby dospělé ptactvo před jeho nepřá-
teli a vůbec nebezpečími mu hrozícími ochraňoval. 
Nesporno jest též, že ptactva více a více ubývá, tře-
baže u nás v království Českém vydán byl již skoro 
před půl stoletím zemský zákon, týkající se ochrany 
jednotlivých, pro zemědělce užitečných ptáků. Ubý-
vání ptactva, ano i neobjevování se u nás alespoň 
přes léto se  zdržovavších a zde hnízdících druhů 
ptáků nelze přičítati jedině na vrub hubení ptac-
tva v  krajinách přímořských, neboť hubení toto 
provozovalo se dříve nejen tam, nýbrž – ovšem že 
v míře velmi zmenšené – i u nás na čihadlech. Vy-
světliti si je lze jedině změnami při vývoji ptactva, 
jež přivoděny byly moderním intenzivním hospo-
dářstvím a to nejen polním, nýbrž i  lesním, jakož 
i regulováním řek. Snaha, využíti každé pídě půdy 
pro hospodářství polní a s touto spojené vysekává-
ní každého křovíčka na mezích v polích, v  lukách 
a vůbec, holoseče a ničení podrostů i předrostů v le-
sích, porážení starých doupnivých stromů, vyseká-
vání křovin a stromů podél toků vodních za účelem 

jich regulace, jsou v prvé řadě příčinou, že ubývá 
našemu hmyzožravému ptactvu přirozených hníz-
dišť, a proto ptactvo toto, nenalézající zde životních 
podmínek k svému vývoji a k své ochraně, čím dál 
tím více takým nehostinným krajům se vyhýbá. Jest 
sice samozřejmo, že za nynějšího pokročilého země-
dělství nelze na polích a v  lesích hospodařiti způ-
sobem zastaralým, přesto měli bychom však vždy 
přihlížeti k tomu, abychom ptactvu upravili takové 
životní podmínky, za kterých by mohlo u nás nejen 
nerušeně žíti, nýbrž abychom je podporovali též při 
vývoji, poskytovali mu všemožné ochrany před jeho 
nepřáteli a obživy v době nouze zvláště v zimě.“ 

Když se zamyslíte nad výše uvedenými myš-
lenkami, jistě s nimi budete souhlasit. Z našeho 
pohledu by se mohlo zdát, že tehdy byla pro ptá-
ky ještě idylická doba. Vždyť kolik betonu a as-
faltu od té doby pokrylo krajinu. Kolik přiroze-
ných zdrojů potravy jsme ptákům sebrali. Jen si 
uvědomte, jak vypadaly naše vesnice na začátku 
minulého století. Kolik potravy tam ptáci nachá-
zeli na dvorcích s  chovanými zvířaty a  hnojišti, 
v zahradách s ovocem, zeleninou a bylinami, na 
políčkách s  různými plodinami, na květnatých 
loukách, na mezích a v porostech podél polních 
cest. Kolik možností měli ptáci ve vsích k hníz-
dění pod střechami starých chalup, v dřevnících, 
stájích a chlívcích. A přesto už tehdy bylo zadělá-
no na budoucí razantní úbytek ptáků. 

Protože autor už na počátku 20. století regis-
troval úbytek ptáků, obával jsem se toho, že v ka-
pitole „Odstraňování a hubení nepřátel ptactva“ 
budou doporučení a  návody na likvidaci přiro-
zených nepřátel zpěvného ptactva – dravců a še-
lem. Ale autor mne příjemně překvapil tím, že 
vyhodnotil a pojmenoval hlavního viníka úbytku 
ptačích populací – člověka. 

Cituji: „Dávno již jest tomu, co v našich lesích 
ptactvo se takřka hemžilo, neboť již jen výjimečně 
nalézti lze lesy, v nichž naši opeřenci četněji jsou 
zastoupeni. Na jednu příčinu tohoto zjevu bylo 
poukázáno již předem, míníme tím nynější pře-
vážný způsob hospodaření v  lesích pasečením na 
holo a šablonovitým vychováváním porostů stejno-
věkých. Vedle toho zaviněno bylo ubývání ptactva 

i  nerušeným vzmáháním se nepřátel jeho. Mezi 
nepřátele ptactva nutno však zařaditi na místě 
prvém člověka. Člověk, ač tvor rozumný, proná-
sledoval vždy ptactvo a to ať čižbou, chytáním do 
ok, na vějičky u studánek, jednak ničením hnízd, 
vybíráním mláďat a mnohými ještě způsoby. Když 
hubení ptactva dosáhlo vrcholu a bylo se obávati 
jeho úplného vyhubení, byly vydány na jeho ochra-
nu různé zákony, jimiž hledělo se předejíti tomu. 
U nás v král. Českém např. vydán byl již skoro před 
50 roky podobný zákon.“ (Viz výše). 

Očekával bych, že praktická ochrana ptačího 
společenství našeho státu naváže na předchozí ob-
dobí i v následujících letech. Proto bylo pro mne 
překvapením, když jsem objevil brožuru reno-
movaného přírodovědce Prof. Dr. Julia Komárka 
z  roku 1943 „Hubení škodlivé zvěře a  ptactva“, 
vydanou ve sbírce Boj proti zkáze. Námět byl pro 
mne o to větším šokem, že se nedalo předpoklá-
dat, že by válečná léta prospívala ptákům natolik, 
že by se přemnožili do té míry, že by mohli lidi 
coby potravní konkurenti ohrožovat na jejich bytí. 

Možná to byla nuzná válečná léta, která při-
spěla k  rozdělení živočichů na užitečné, tedy ty, 
kteří člověku pomáhají nebo je nějak využívá 
(a to i  jako potravu), a škodlivé, tedy ty, kteří se 
živí pěstovanými plodinami (např. zrnožraví ptá-
ci) anebo loví ty, které chce pro sebe lovit člověk 
(šelmy, dravci, rybožraví ptáci). Některé druhy 
ptáků se tak neoprávněně dostaly do nepřízně 
a jako objekt pro cílené hubení stejně, jako tomu 
bylo u  prokazatelně škodlivých druhů, jakými 
byli např. myši a hraboši. V uvedené publikaci se 
píše: „Nemáme-li přehnaný soucit s hraboši a myš-
mi a  chytáme-li je a  hubíme, kde můžeme, není 
důvodu, abychom ve stejném škůdci, ale opeřeném, 
viděli něco ušlechtilejšího. Lásku ke zpěvnému 
ptactvu nesmíme přenášeti na vrabce.“ V knize do-
poručovaná likvidace se týká dvou druhů – vrab-
ce polního a vrabce domácího. Zatímco likvidace 
vrabce domácího je pro autora snazší, protože 
hnízdí ve vesnicích, na likvidaci vrabce polního 
(úpolníka), hnízdícího v dutinách stromů v okolí, 
doporučuje využít informací venkovských kluků 
a dokonce k jejich organizování do „vrabčích od-
dílů“, které se postarají o jejich likvidaci. 

Představený postoj ke škodlivosti vrabců je 
dnes překonaný. Vrabci jsou dokonce užiteční, 
ale o  tom si povíme v  následujícím díle, stejně 
jako o  tom, jak můžeme našim ptákům a  také 
ostatním zvřatům účinně a smysluplně pomáhat.

rNDr. KarEL PECL
spolupracovník Prácheňského muzea
a Záchranné stanice živočichů makov

Ve svém prvním příspěvku jsem zmiňoval dobu od 80. let minulého století 
s tím, že se stav přírodního prostředí zhoršoval. Protože jsem nejen zoolog, ale 
i muzejník, zapátral jsem v literatuře, jaké dojmy měli z přírody naši předkové. 

Jak pomáhat zvířatům, 
aby to bylo správně – 2. díl

Vrabec polní s mládětem. Fotky Vendy Štofflová 

Vrabec polní vlevo, samec vrabce domácího vpravo.

PŘÍrodAPoZVÁNKY

Letošní ročník se zaměřuje na oblast duševního 
zdraví dětí a dospívajících, na účinnou spolupráci 
sociální služby nízkoprahového klubu se školami 
i na to, jak kluby pracují s dětmi a dospívajícími 
z území napadané Ukrajiny. Náš nízkoprahový 
klub Ostrov na nábřeží 1.máje vás zve k nahlédnutí 
do činnosti svých kluboven a na dny otevřených 
dveří, které se budou konat 20. a 21. září.

Rodiče, zástupci samospráv, neziskové orga-
nizace, pedagogičtí pracovníci, žáci i  široká ve-
řejnost mají možnost nahlédnout do nízkopra-
hových zařízení a podrobně se seznámit s jejich 
nabídkou a celkovým přínosem. Pracovníci klu-
bů umí s  klienty navazovat bezpečný a  důvěr-
ný vztah, intervenovat a  předávat je v  případě 
potřeby do návazných institucí. Nízkoprahové 
kluby jsou bezpečným místem i oporou.  Školám 
mohou kluby nabídnout i spolupráci s žáky, kteří 
potřebují pomoci s přípravou do školy nebo jsou 

Týden nízkoprahových klubů 
nabízí programy pro školy

ohroženi předčasným odchodem ze vzdělávání. 
V rámci dnů otevřených dveří nabízíme školám 
možnost rezervovat si preventivní programy (ob-
jednávky na tel. čísle 775 889 706). Po domluvě 
je možné realizovat programy pro třídy i v jiném 
termínu v dopoledních hodinách. 

HaNa šEfrÁNKoVÁ, Naděje

Již po sedmnácté pořádá Česká asociace streetwork na konci září Týden 
nízkoprahových klubů. Nízkoprahové kluby pro děti a mládež v Písku otevřou 
své dveře široké veřejnosti 20. a 21. září. 

Výměna výstav v muzeu bude brzy kompletní – mimo fotografií Petra Bruknera 
a mimořádné sbírky portrétů v galerii najdete od 20. září v chodbě knihovny 
ohlédnutí za posledním desetiletí 20. století s názvem Písecké deVAdeSÁTKY. 
4. října se na naší tradiční výstavě jednoho dne představí na parkánech 
hradu fotograf Jan Vávra. A do diářů si rovněž poznamenejte datum 1. října 
– ornitologové oslaví ptačí tah Světovým festivalem ptactva na Řežabinci.

Písek 1992 – návštěva Václava Klause.

týden
nízko-
prahových
klubů

     20.09.2023 - 21.09.2023
     NZDM OSTROV POŘÁDÁ DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 

STŘEDA 20.09.2023
9 - 13
PROGRAMY PRO ŠKOLY
PROHLÍDKA PROSTOR NZDM
PREVENTIVNÍ PROGRAMY S BC. HANKOU KUNEŠOVOU
NABÍDKA: BEZPEČNÝ INTERNET PRO 1. STUPEŇ, 
RASISMUS A XENOFOBIE, AGRESIVITA A ŠIKANA, ZÁVISLOSTI
 
PREVENTIVNÍ PROGRAM NUTNO OBJEDNAT NA TEL. 775 889 706

13 - 16
TVOŘIVÁ DÍLNA
FOTOKOUTEK S REKVIZITAMI
FOTBÁLEK DVOJIC
STOLNÍ HRY

9 - 16
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ PRO POZVANÉ HOSTY

ČTVRTEK 21.09.2023
9 - 13
PROGRAMY PRO ŠKOLY
PROHLÍDKA PROSTOR NZDM
PREVENTIVNÍ PROGRAMY S BC. HANKOU KUNEŠOVOU
NABÍDKA: BEZPEČNÝ INTERNET PRO 1. STUPEŇ, 
RASISMUS A XENOFOBIE, AGRESIVITA A ŠIKANA, ZÁVISLOSTI
 
PREVENTIVNÍ PROGRAM NUTNO OBJEDNAT NA TEL. 775 889 706

13 - 16
TVOŘIVÁ DÍLNA
FOTOKOUTEK S REKVIZITAMI
FOTBÁLEK DVOJIC
STOLNÍ HRY

9 - 16
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ PRO KLIENTY, JEJICH PŘÍBUZNÉ A PŘÁTELE

Loutkové 
divadélko 

Nitka
Neděle 8. října, 14:30: 
VodNíkoVa HaNička – loutková 
pohádka, ve které se podíváte nejen do 
vodníkovy vodní říše.
Neděle 22. října, 14:30: 
o priNcezNě, která NecHtěla 
cHodit – loutková pohádka o princezně, 
kterou tlačily všechny boty.
Vstupné 50 Kč, rezervovat vstupenky nelze 
– přijďte včas! LD Nitka Písek, Bakaláře 
43/6, (vedle Charity), tel. 605 845 890, 
www.nitka-pisek.cz. 

PIŠTE NÁM své názory!
Příspěvky posílejte nejlépe e-mailem:

redakce@piseckysvet.cz, nebo se 
domluvte na předání písemné verze 
na tel. 607 777 993. Vše můžete po 

jednoduché registraci vkládat také na 
www.piseckysvet.cz.
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Klientům nakoupíme, přivezeme oběd, uklidíme, 
pomůžeme s hygienou a chodem domácnosti, 
nebo je doprovodíme např. k lékaři, na nákup, či 
jinam. Nebýt služeb domácí péče, museli by tito 
lidé pravděpodobně do domova pro seniory nebo 
jiného zařízení, a i když se i zde o ně moc dobře 
postarají, doma je doma. A protože se 9 nových aut 
s logem Charita Písek v našem malebném městě 
jen tak neztratí, vzbudilo to překvapivé množství 
emocí, většinou kladných, ale našly se i záporné. 
A abychom předešli spekulacím, rozhodli jsme se 
vám celou situaci blíže osvětlit. 

Klienti, ke kterým naše pečovatelky dojíždě-
jí, moc dobře vědí, jak vypadal náš vozový park 
před jeho obnovou. Není naším zvykem si stěžo-
vat, ale změna již byla zapotřebí. Naše „fára“, která 
už něco zažila a hodně toho pamatovala, nás tu 

a.s., aiSiNu,  forVia, děti ze Zš Cesta, z frisbee 
klubu, Sršně Písek, fotbalisty z  fK Písek,  volej-
balisty, florbalisty a atlety, plavce z PKPi Písek, 
házenkářky v černých tričkách a mnoho dalších... 

Běží hasiči v  plné polní (trochu se o  ně v  tom 
horku bojím, ale oni jsou zvyklí)... Běží mnoho 
dalších nadšených běžců. Nestačím zírat, jsou jich 
stovky. A usmívají se. Klobouk dolů. Já umírám na 
horko a  to jen stojím u  mostu. A  zatímco se ten-
hle dav pohybuje kupředu, u stánku Víno Hruška 
Písek se odehrává zcela jiný závod se skleničkou. 
A  světe div se, lidé prostě mají radost ze života 
a u toho pomáhají Domácímu hospici Athelas, aby 
mohl dělat svou práci. A čím že vás to překvapím? 
Sedíte? Jestli ne, tak se posaďte. BĚH mezi MOSTY, 
který jsme se spolu se Spolkem Přátelé Kamenného 
mostu Písek rozhodli uspořádat, přinesl jako jeden 
z největších charitativních počinů neuvěřitelnou fi-
nanční částku. Už sedíte? Částka, kterou vám už za 
malou chvíli představím (ne, opravdu se nedívejte 
o  řádek níž), v  sobě zahrnuje startovné, darovací 
výzvy, prodej sponzorského daru – soudků piva od 
pivovaru Platan, znásobení startovného až do výše 
60.000 Nadací Divoké husy, je nesmírná vesmírná. 
Takže, famfáry prosím, je to 453.047 Kč. 

Nevěříte? Tak věřte. Písečáci i přespolní se spojili, 
sportovci, běžci i nesportovci a přišli v tu krásnou 
neděli pomoci každým svým krokem dobré věci. Už 
brečíte? Ne? Já jo. Pardon. Kdo jste tam byli, byli 
jste skvělí, moc vám děkujeme. Vy, kdo jste nemoh-
li, přikládáme alespoň fotku, abyste si tu atmosféru 
s námi mohli také užit. Překvapila jsem vás? 

Takže, přeji vám tak hezké září, jako máme mo-
mentálně my. A posíláme vám kousek toho pocitu, 
že svět je opravdu dobré místo k životu. 

Opatrujte se a děkujeme všem, kdo s námi byli, 
kdo přispěli, přiložili ruku k  dílu a  darovali tak 
svůj čas. Moc si toho vážíme.

KaTKa LiTErÁKoVÁ

Athelas: dobré místo
milí čtenáři, je to asi nad slunce jasné, o čem budu 
dnes psát, že? možná vás ale i trochu překvapím. 
Zkusím to každopádně. Tak se pohodlně usaďte 
a vizualizace začíná. 

Pátek 8. 9. 2023. Vyslali jsme do světa informa-
ci, že potřebujeme dobrovolníky na trať. Není jich 
dost. Pár milých mladých lidí dorazilo na dopoled-
ní schůzku, ale je mi jasné, že to nestačí. Je slunečný 
den, všichni si užívají života a jen já chodím po svě-
tě a hlavu mám jako pátrací balón. Kam ještě zavo-
lat o pomoc? Zvedám telefon, volám, píšu. A nejen 
já, všichni okolo. A oni se ozývají, lidé, kteří chtějí 
svůj nedělní čas darovat hospici. Odpoledne se ří-
tím do sálu Domova pro seniory Světlo a paní na 
recepci mi hlásí: „jsou jich tam davy“. Davy? Kde 
by se vzaly? Vcházím dovnitř a  chce se mi brečet 
radostí a  vděčností. Přes 40 lidí všeho věku, jsou 
ochotni s námi v neděli stvořit „ten běh“. Být na tra-
ti, pomoci s registracemi u mostu, zkrátka cokoliv...

Sobota 9. 9. V hospici není kam šlápnout, všu-
de se po zemi nacházejí tašky s cenami pro vítěze, 
zapůjčené stánky, našpendlíkovaná startovní čísla, 
tyčinky Emco, na tyčce pod oknem visí navázané 
medaile. Krabice a  krabičky, „áčka“ s  cedulemi, 
naše milé dobrovolnice. Třídí, chodí, počítají, pí-
šou. Dívám se na ně a říkám si v duchu: „Bez vás 
by to nebylo, bez vás by nebylo vůbec nic“. Je pro 
mne neskutečné, jak mnoho lidí má chuť pomoci 
dobré věci. Zase. Svět je prostě dobré místo...

Neděle 10. 9. Už vím, že sami u  toho mos-
tu opravdu nebudeme. Přišlo 380 registrací skrze 
webové stránky a  já začínám trnout. Můj vtípek, 
že jsem stihla vylaserovat u  kamaráda přesně 427 
medailí, takže doufám, že nepoběží 428 běžců, se za-
číná nějak nepatřičně stávat realitou. To ráno ještě 
netuším, že i kdybych měla 500 medailí, stejně by to 

nestačilo. Je nádherné nedělní dopoledne, z něhož se 
stává velmi horké nedělní odpoledne. Lenka B. zno-
vu objíždí trasu s předjezdcem, my chystáme stánky 
a vše potřebné, minuty tečou mezi prsty a najednou 
je 12:00. Už přicházejí. Říkám si...  ti, kdo věděli, 
že běh bude, se jistě již zaregistrovali předem. Těch 
ostatních bude pár, to zvládneme. Ano, nikdy jsme 
žádný závod neběželi, dokonce jsou mezi námi tací 
(třeba já), kteří žádný závod ani neviděli. A přesto 
mají tu drzost jej pořádat. Ale co by člověk neudě-
lal pro domácí hospic, že. A představivost je mocný 
nástroj. Jenže tam, kam došla realita, moje před-
stavivost ani náhodou nedosáhla. Že hraje Eliška 
Kotlínová krásně, to víme. Že je pan Vlášek skvělý 
moderátor, to je také jasné. Ale že přes most oprav-
du „přejde“ obří bílý jelen (výtvarnice Pauliny 
Skavové) v  doprovodu pana ředitele Pavla Koce, 
dříve, než se po něm rozběhnou běhuchtiví sportovci 
a podporovatelé hospice, za to bych už ruku do ohně 
nedala. A pak, najednou... na mostě stojí dav. Kat-
ka Neumannová spolu s panem Vláškem odstartují 
a ty desítky lidí se dávají do běhu přes most. Je jich 
tolik a v tomhle vedru všichni běží pro hospic. Stojím 
tam, tleskám jim a do očí se mi hrnou slzy. Nene, na 
sportovních akcích se nebrečí... rychle dýchám a tla-
čím ty slzy zpátky, přece nebudu dělat ostudu. A ten 
dav, který se rozhodl uběhnout 10 km do Hradišťské-
ho vrchu a zpět, se pořád hýbe. V tom davu běží am-
basador Josef šálek, iveta Korešová Luzumová, 
kamarádka Hanka Střelečková a  spousta lékařů 
a sestřiček a dalších zdravotníků z písecké nemoc-
nice, i holky z Pitomé párty. Ti všichni nás kromě 
běhu podpořili ještě dárcovskými výzvami. Rozhlí-
žím se po běžcích a v dalším davu, který se chystá 
uběhnout 3,4 km. Vidím mnoho známých tváří... 
naše dlouhodobé přátele z interplexu, s.n.o.p. cz, 

NeZISKoVKY

a tam nechala ve štychu a nemluvě o tom, kolik fi-
nancí stála jejich údržba a provoz. A tak se mohlo 
stát, že pečovatelka přišla ke klientovi se zpoždě-
ním, protože její čtyřkolý mazlík prostě stávkoval, 
a jak se zapotil vedoucí služby, aby situaci zachrá-
nil a pracovnice přeci jen ke klientovi dorazila, to 
si asi dovedete představit. A  to přeci nechceme. 
Naší prioritou je zabezpečený a spokojený klient 
- senior, který se na nás a  naši pomoc může za 
každých okolností spolehnout. 

Proto jsme se s  radostí a nadějí chopili příle-
žitosti, kterou byla vypsaná výzva na evropské 
dotace. Ono podat správně a včas takovou žádost 
o evropskou dotaci taky není žádná sranda, nic-
méně jsme podali a čekali. A hádejte co? Ono to 
k naší velké radosti vyšlo a největší radost měly 
asi pečovatelky, kterým nová auta hodně zpří-

Nová auta písecké Charity 
vzbudila nečekané emoce

jemnila jejich nelehkou službu, kterou většina 
z  nich vnímá víc jako poslání, než práci. A  tak 
jsme díky Evropské unii a Ministerstvu pro míst-
ní rozvoj mohli zakoupit 9 nových služebních aut, 
která budou spolehlivě rozvážet naše pečovatelky 
k potřebným lidem po celém území ORP Písek 
a ORP Milevsko. A jen pro zajímavost, obě naše 
pečovatelské služby dohromady za rok zajistí péči 
téměř pro tři stovky klientů. A to není málo.

Organizace nezisková, kterou Charita Písek je, 
se bez pomoci zvenčí, jako jsou dotace a dary, ne-
obejde. Zakoupení nových automobilů je důleži-
tý krok nejen pro nás, ale především pro klienty, 
protože mnozí z nich se bez naší péče neobejdou. 
Děkujeme všem, kteří při nás stojí a  podporují 
naši činnost. Děkujeme, že jste s námi a my tak 
můžeme být s těmi, kteří nás potřebují.

Za Charitu Písek 
VEroNiKa SKÁLoVÁ

V srpnu jsme od firmy Toyota dolák převzali 9 nových služebních automobilů 
Toyota Yaris Hybrid, které už nyní slouží v pečovatelské službě v Písku 
a Milevsku. Naše pečovatelky dojíždějí do domácností seniorů a osob 
nemocných, kteří potřebují dopomoc, aby mohli zůstat ve svých domovech, 
tam, kde to mají rádi a kde jsou zvyklí. 

NeZISKoVKY

V úmorném vedru dorazilo na náměstí velké množ-
ství lidí a stovky z nich se nechaly vyšetřit. Písecká 
nemocnice nabízí mnoho odborných vyšetření, 
zákroků a vysoce odbornou péči. Zájemci plně 
využili možnosti preventivního vyšetření a ve 
frontách před jednotlivými stánky trpělivě stáli, 
až na ně přijde řada. Mohli absolvovat vyšetření 
paměti, plic, zraku, diabetu, tlaku, ledvin, vyšetření 
mateřských znamének, pracovníci iktového centra 
představili péči, která v nemocnici funguje už ně-
jakou dobu a týká se urgentního příjmu pacientů 

s mrtvicí, mohli zavítat do stánku s chirurgickou 
poradnou i na ortopedii. Své zastoupení zde měla 
i Agentura domácí zdravotní péče ČČK.  

Na stanovišti lékového poradenství pracovníci 
nemocniční lékárny seznamovali zájemce napří-
klad s tím, jak lze různé léky kombinovat. Ti, co 
stihli navštívit alespoň tři stanoviště, byli zařaze-
ni do slosování o pěkné ceny. „Chtěl jsem si nechat 
vyšetřit zrak, ale když jsem viděl tu dlouhou frontu 
před stánkem, vzdal jsem to,“ zaslechl jsem hovor 
dvou postarších mužů, kteří však byli s celkovým 
děním velice spokojeni.

Prevence, zábava, oslava 
narozenin i tombola v Písku

Akci moderovala herečka Eva Decastelo, po 
jejím boku se na pódiu několikrát objevil zpěvák 
a moderátor Bořek Slezáček, který kromě zpěvu 
bavil přítomné a  se zájemci se nechal ochotně 
fotografovat. Velkým tahákem byla přítomnost 
herce Roberta Urbana (televizní seriály ZOO, 
Ordinace v růžové zahradě 2 a Eliška a Damián) 
s hereckou kolegyní Agátou Kryštůfkovou. 

Po losování tomboly a předání cen výhercům 
dorazil na pódium Bořek Slezáček s  dortem 
a před všemi přítomnými pogratuloval Evě De-
castelo k narozeninám, které slavila právě v úterý. 

S blížící se 16. hodinou se diváci začali shroma-
žďovat pod pódiem v očekávání koncertu hvězdy 
dne – Michala Davida. Populární zpěvák rovněž 
poblahopřál moderátorce k narozeninám, a pak 
už spustil známé hity – Non stop, Céčka, Decibe-
ly lásky, písničky z filmů Láska z pasáže a Disco-
příběh... Diváci zaplnili velkou část náměstí a jak 
se dalo čekat, plánovaná půlhodinka byla málo, 
Michal David musel přidávat. Rozhovor s Micha-
lem Davidem přineseme v příštím čísle.

Text a foto: fraNTišEK BořÁNEK

V úterý 12. září se na Velkém náměstí v Písku uskutečnila šestihodinová 
bezplatná prevence – 4. ročníku Blesk ordinace. Po loňské zkušenosti šla 
písecká nemocnice již podruhé znovu do toho.

„Moc nás těší, že se k nám i letos v létě vydala řada 
rodin, táborů a výletníků. Přichystali jsme spoustu 
novinek: velmi lákala výstava Daisy 100: Čekárna 
na neděli věnovaná známé ilustrátorce a autorce 
dětských knížek Daisy Mrázkové. Kromě hledání 
tajemství v kuchyni mohly děti přijít i do ateliéru, 
experimentovat a objevovat oblíbené výtvarné tech-
niky autorky,“ říká adam Langer, ředitel instituce. 
Daisy 100 nakonec zůstane ve Sladovně trochu déle, 
než bylo plánováno – bude prodloužena do 14. 
října. „Výstava je tajemná, hřejivá, milá... Můžete si 
dát čaj s Daisy, najít tajemné klíče, hledat a otvírat 
poklady z jejího života,“ popisuje návštěvnice Hana 

Růžičková, která zavítala v srpnu do Sladovny 
s osmiletou Emou a šestiletým Edou. 

Návštěvnicky úspěšná byla také velká dočasná 
interaktivní expozice Já město věnovaná smyslu 
města a naší roli v něm. Kromě novinek lákala ga-
lerie i na oblíbené Mraveniště, Pilařiště nebo Ani-
márium, ráj pro všechny začínající animátory. 

„Kromě obvyklého provozu se uskutečnily také 
dva turnusy oblíbených příměstských animačních 
táborů pod vedením zkušených animátorů a lekto-
rů, v rámci kterých vznikla řada povedených krát-
kometrážních animačních filmů inspirovaných kni-
hou Daisy Mrázkové,“ doplňuje lektor z Animária 

Tomáš Machek. Tým Sladovny byl aktivní i mimo 
Písek: s  programem Vodní bar LALOK a  Ani-
máriem na cestách zavítal například na volyňský 
festival Letopruhy nebo šumavský UBU camp.

A  co čeká Sladovnu od září? „Rozjíždíme opět 
programy pro školy a  školky, každý čtvrtek bude 
probíhat kroužek animace, na podzim otevřeme 
novou výstavu a  kreativní Laboratoř nápadu, po-
dílíme se na organizaci mezinárodní konference 
asociace muzeí Hands On! v Bernu, plánujeme také 
realizovat projekt Tmání: interaktivní film pro do-
spívající ve virtuální realitě zabývající se tématem 
deprese a spousta dalšího,“ láká Adam Langer.

KaroLíNa VorÁČKoVÁ

Největší galerie pro děti a jejich dospělé – písecká Sladovna – patří každoročně 
k nejoblíbenějším jihočeským turistickým cílům. Letošek nebyl výjimkou: 
návštěvnost poprvé od pandemického propadu v roce 2020 překonala hranici 
20 tisíc lidí. Nejživěji tu bylo 28. srpna, kdy přišlo 767 návštěvníků.

Sladovna v létě lákala
– přivítala přes 20 tisíc lidí
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Vaším úkolem je co nejrychleji doplnit tabulku číslicemi 1 až 9 tak, aby se žádná číslice v žádném sloupci, 
řádku, a ani v jednom z devíti čtverců o hraně 3 čtverečky neopakovala. Vlevo jednodušší, vpravo obtížnější.SUDOKU: 

PUBLICISTIKAZe SPoLeČNoSTIZe SPoLeČNoSTI

5. 9. Monice Hladké, Milevsko, syn Petr Hladký 
5. 9. Radce Račanské, České Budějovice, 
 syn Vincent Račanský 
5. 9. Jennifer Jelínkové, Nová Bystřice, 
 syn Jiří Jelínek 
6. 9. Barboře Malenické, Božejovice, 
 dcera adéla Šimáková 
7. 9. Ing. evě Švehlové, Dobrošov, syn Viktor Žíla 
7. 9. Bc. Sabině dvořákové, České Budějovice, 
 dcera Laura Ziburová 
7. 9. Mgr. Lucii Novotné, České Budějovice, 
 syn adam Skala 
7. 9. aleně Zábranské, Písek, 
 dcera alena Bahníková
8. 9. denise Gočové, Písek, syn daniel Goč 
8. 9. Olhe kubaievych, Písek, 
 syn Maxim kniahnytskyi 
9. 9. Veronice Teresčenko, Týn n. Vlt., 
 dcera adriana Teresčenko 
9. 9. Vendule dudiové, Písek, 
 dcera amálie Červeňáková 
9. 9. kateřině kopecké, Písek, 
 dcera Valerie Vančurová 
9. 9. Petře Irdzové, Vodňany, syn Jan kalianko 
9. 9. adéle Slámové, Milevsko, 
 dcera Magdaléna Slámová 

Narodili se:
Vítáme a loučíme se

11. 9. Lucii kopáčkové, Slabčice, 
 syn Patrik kopáček 
11. 9. Lucii Fridrichové, Svatá Máří, 
 dcera Julie Fridrichová 
11. 9. Bc. Petře Soukupové, Vlachovo Březí, 
 syn Marek Soukup 
11. 9. Petře Soukupové, Čimelice, 
 dcera Izabela Hybrant 
11. 9. anetě Škvárové, Písek, dcera Laura Škvárová 
12. 9. Michaele Tuškové, Jetišov, dcera Sofie Říhová 
13. 9. Vendule Stejskalové, Hosty, 
 syn aleš Zahrádka 
13. 9. Barboře Paškové, Netolice, 
 dcera Johana Štádlerová 
14. 9. Vanesse Srbové, Lhenice, 
 dcera Laura Trůblová 
14. 9. kateřině Tiché, Tábor, syn kryštof Tichý 
15. 9. Blance kožmínové, Záhoří, 
 dcera klára kožmínová 
15. 9. Veronice kozákové, Modlíkov, 
 syn Filip Josef kozák 
15. 9. Iloně Vavrochové, Doubravka, 
 syn Václav Vavroch 
16. 9.  evě Segečové, Dis., Písek, 
 dcera karolína Segečová 
16. 9. adéle Valkové, Písek, syn kimi Valek 

Zemřeli:

Pohřební služba 
Ave Fenix s.r.o.
Písek, Harantova 415

IČO: 11642181, e-mail: avefenixps@seznam.cz,
web: www.psavefenix.cz

Sídlo firmy: Šumavská 614/6 České Budějovice
Nonstop linka: 720 284 921

Jakoukoli 
inzerci,

poděkování, 
reklamní články, 

vzpomínky na 
zesnulé, vzkazy, 

nabídky aj. 
v tištěném Píseckém 

světě i na webu 
www.piseckysvet.cz

domluvíte na tel. 
607 777 993 

nebo e-mailem:  
inzerce@

piseckysvet.cz

Pohřební služba Habich
5. 9. Růžena Tomášková, Písek, 86 let
6. 9. Marie Rozhoňová, Písek, 70 let
6. 9. Miroslava Soltysová, Čimelice, 70 let
7. 9. František Hrdlička, Plzeň, 74 let
7. 9. Václav Slepička, Samota, 73 let
7. 9. Marie Marešová, Třešně, 88 let
8. 9. Jaroslav klása, Touškov, 72 let
8. 9. Jaromír Marek, Protivín, 67 let
10. 9. anna Mejsnarová, Písek, 91 let

10. 9. Ing. Vladimír Velát, CSc., Písek, 86 let
11. 9. Jan Rievaj, Písek, 62 let
11. 9. karel kučera, Písek, 92 let
12. 9. eva Martinková, Mirotice, 69 let
13. 9. Věra Zemanová, Mladá Vožice, 92 let
13. 9. Pavel Svašek, Jetětice, 50 let
13. 9. Josef Srnka, Písek, 89 let
13. 9. Luděk Marek, Písek, 66 let
14. 9. Jana Tomášková, Písek, 74 let

Samotné mistrovství v  Padově trvalo týden, 
kaž dý den reprezentační týmy odehrály jeden 
nebo dva stominutové zápasy. V ženské kategorii 
soutěžilo sedm národních týmů, v chlapecké do-
konce dvanáct. Celý turnaj panovala na hřištích 
skvělá soutěžní atmosféra, na jednotlivých zápa-
sech ještě intenzivnější díky fandícím divákům. 
Českým juniorkám se v napínavém a vyrovnaném 
zápase o  třetí místo podařilo porazit Rakušanky, 
a přivezly tak České republice bronzovou medaili. 

Kluci v posledním zápase o  sedmé místo po-
tkali také rakouské soupeře a  stejně jako dívky 
odcházeli nakonec s vybojovanou výhrou. 

Frisbee má v  Písku relativně dlouhou tradici, 
místní klub Peaceegg funguje již od roku 2004. 
Tým tvoří jak dospělí hráči, tak i nadějní junioři 

Písečtí junioři na mistrovství evropy 
ve frisbee a Mistrovství Čr v Písku

Na začátku srpna se v italské Padově konalo mistrovství evropy v ultimate 
frisbee pro hráče pod dvacet let. A právě sem se s českou juniorskou 
reprezentací vydali i čtyři písečtí junioři a čtyři písecké juniorky. Chlapecký tým 
skončil na krásném 7. místě, dívkám se dokonce podařilo vyhrát bronzovou 
medaili. o víkendu 16. – 17. září se pak v Písku konalo mistrovství Čr.

Ultimate frisbee je týmový sport, který se hraje 
se speciálním létajícím talířem – diskem. Na hřiš-
ti proti sobě hraje sedm hráčů z každého týmu. Ti 
skórují tak, že chytnou disk v soupeřově koncové 
zóně, do které se dostanou pomocí přihrávek - 
hráč s diskem v ruce totiž nemůže dělat kroky.

Tento sport je specifický tím, že se hraje bez 
rozhodčích a  všechny sporné situace na hřišti 
řeší hráči mezi sebou. Proto se ve frisbee uděluje 
i cena Spirit of the game, v této kategorii se hodno-
tí férovost, komunikace i zapálení hráčů do hry. 

a je otevřen i všem novým zájemcům od 12 let. 
O víkendu 16. a 17. září se na píseckém Spar-

taku uskutečnilo mistrovství České republiky 
v ženské a mužské kategorii. 

Více informací o  frisbee se můžete dozvědět 
na instagramových a facebookových profilech @
caufrisbee nebo @peaceegg. Píseckým juniorům 
přejeme mnoho dalších úspěchů a ať to lítá!

marie Záluská, foto Jan martínek a fB 

16. 9. Nikole dohnalové, Vodňany, 
 dcera Viktorie dohnalová 
18. 9. Janě Řepové, Babice, syn Tomáš Řepa 
19. 9. Tereze Zelenkové, Milevsko, 
 dcera eliška Prokopová

14. 9. Marie Syrovátková, Písek, 90 let
14. 9. Václav Sedmihradský, Mirovice, 77 let
15. 9. Josef Boušek, Písek, 88 let
15. 9. František Votruba, Praha, 72 let
16. 9. Jana Vávrová, Písek, 61 let
17. 9. Václav Votava, Písek, 73 let
17. 9. Miroslav kalivoda, Strakonice, 67 let
17. 9. Jan Řebřina, Písek, 50 let
18. 9. albína Vlasatá, Kestřany, 82 let
18. 9. Libuše kolářová, Písek, 90 let

Pohřební služba AVe FeNIX
4. 9. Ján Malirsch, Písek, 59 let
5. 9. Miloslava Hrušková, Písek, 80 let
6. 9. anna Micková, Písek, 88 let
10. 9. Josef Lopata, Čimelice, 85 let
10. 9. Ing. Josef Šupčík, Písek, 82 let
29. 8. david Nečesaný, Praha, 42 let
12. 9. Věra Jašková, Nevězice, 89 let
18. 9. Ing. Milan Bican, Písek, 75 let

Spalovna: ZeVo PÍSeK 
podalo dopracovanou 
dokumentaci eIA
Společnost ZEVO PÍSEK podala dopracovanou 
dokumentaci EIA k záměru na vybudování za-
řízení pro energetické využití odpadu (ZeVO). 
Jsou v ní vypořádány připomínky, které vzneslo 
MŽP při posuzování první dokumentace – ze-
jména k příjezdové komunikaci a problematice 
průjezdu nákladních vozidel Smrkovicemi, 
k výšce komína a dostupnosti odpadů, k na-
kládání s odpadními vodami i požadavek na 
biologický průzkum lokality.

Písek chce spolu s  městem Strakonice vy-
budovat ZEVO s kapacitou 50 000 tun ener-
geticky využitelného odpadu ročně. Zájem 
o využití zařízení mají i okolní města. Náklady 
na vybudování zařízení na energetické využi-
tí odpadu by se měly pohybovat kolem dvou 
miliard korun, dotace může pokrýt až 61%.

ZEVo PíSEK, a. s.
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TOMÁŠ G. MASARYK se do historie města Písku zapsal mnohem dříve, než se stal prvním prezidentem 
samostatné Československé republiky. V roce 1891 byl za Písek zvolen do vídeňské .../1. tajenka/, 
tehdy ještě kandidoval za .../2. tajenka/. „Své voliče navštívil o rok později. V roce 1906 do Písku přijel znovu 
a v přeplněném sále městského divadla promluvil o straně .../3. tajenka/,“ připomněl tyto Masarykovy 
návštěvy v knize Písecké 2. tisíciletí ředitel Prácheňského muzea v Písku Jiří Prášek.

Ze správných řešení zaslaných DO ČTVRTKA 14. září vylosujeme dva výherce knížek z Albatrosu. Řešení 
posílejte e-mailem: redakce@piseckysvet.cz, nebo SMS: 704 369 155, připište své jméno, adresu a telefon. 
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